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Borbélyné Balogh Katalin (Kecskemét Megyei Jogú Város,PH Főépítészi Osztály, 
csoportvezető) 
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A munkacsoport ülését Szemereyné Pataki Klaudia alpolgármester asszony 
vezette, melynek legfőbb célját az alábbiakban foglalta össze: 

„Kecskemét Megyei Jogú Város Településfejlesztési Koncepciójának és 
Integrált Településfejlesztési Stratégiájának teljes körű felülvizsgálata, 
átdolgozása” című, DAOP-5.1.1/B-13-2013-0004 azonosító számú projekt 
bemutatása, széleskörű társadalmi bevonás és együttműködés mellett történő 
megvalósítása. Az együttműködő tervezés keretében Kecskemét Megyei Jogú Város 
Önkormányzatának kiemelkedően fontos törekvése, hogy a projekt keretében 
megfogalmazásra kerülő területi stratégiai dokumentumok, a vonatkozó 
jogszabályoknak megfelelően, kellő alapossággal, hatékonysággal és gondossággal 
szülessenek meg. Ezek a stratégiai dokumentumok megfelelő keretet és 
lehetőséget biztosíthatnak Kecskemét számára jövőbeli sikerességének, 
versenyképességének és élhetőségének megőrzése, illetve növelése érdekében. 

Alpolgármester asszony bemutatta a résztvevőket, tájékoztatott a projekt 
megvalósításának előzményeiről, így többek között beszélt: 

- A pályázat megírásához szükséges információgyűjtésről; 

- A projekt lebonyolításában érdekelt szervezetek kiválasztásáról; 

- Felsorolta a projekt megvalósításában érdekelt nyertes szervezeteket 
(Közbeszerzés: S&G Kft., Projektmenedzsment feladatok ellátása 
ADVOVATA Kft. Kötelező nyilvánosságot biztosító szervezet: Kecskeméti 
Városfejlesztő Kft., A stratégiai dokumentumokat készítő szervezet 
(tervező): Kecskeméti Városfejlesztő Kft.); 

- Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a szakmai háttértámogatást az 
Önkormányzat részéről a Főépítész Úr, illetve osztálya biztosítja. 

 

Az alpolgármester asszony kiemelte, hogy a munkacsoport ülés a partnerségi és 
tervezési folyamat része, tisztázásra kerülnek azok a feladatok, amelyek a 
munkacsoport előtt állnak. 
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Az ágazat, vagy tevékenységi területen jelentkező folyamatok értékelése, a 
problémák összegyűjtése, rendszerezése. 

Az ágazat, vagy tevékenységi terület fejlesztéseire vonatkozó javaslatok, ajánlások 
megfogalmazása. 

Az ágazat, vagy tevékenységi területen fellelhető fejlesztési elképzelések és 
igények összegyűjtése, rendszerezése és priorizálása. 

Az ágazat, vagy tevékenységi területen rendelkezésre álló helyi középtávú 
stratégiák, fejlesztési tervek összegyűjtése. 

A 2014-2020 időszakra vonatkozó uniós kohéziós politika céljaihoz és prioritásaihoz 
illeszkedő programok, projektelképzelések összegyűjtése és rendezése. 

Az egyes fejlesztési programok kapcsolódási területeinek meghatározása. 

A készülő stratégiai dokumentumok véleményezése, javaslatok megfogalmazása. 

 
A bevezető után az alpolgármester asszony felkérte a tervező képviseletében 
megjelent Kanalas Imre urat, hogy tartsa meg prezentációját. 

 
Kanalas Imre köszöntötte a munkacsoporti ülés résztvevőit, örömét fejezte ki, 
hogy a nyári időpont ellenére sokan elfogadták a meghívást, amely jól mutatja, 
hogy Kecskeméten igen sokan fontosnak tartják a városfejlesztés ügyét, s ezen 
belül a város jövőbeli fejlesztésében történő aktív részvételt. A Kecskeméti 
Városfejlesztő Kft., Stratégiai és Városfejlesztési csoportvezetője prezentációjában 
bemutatta: 

- a pályázati szakasz és döntési folyamat fázisait, az önkormányzat projekt 
előkészítő tevékenységét, 

- a projekt megvalósításának eddigi lépéseit és tervezett folyamatát, 

- az intézkedéscsoportok (munkacsoportok) felállításának indokait és célját, 

- a tervezett munkacsoportokat, 

- a munkacsoportok feladatait, 

- az ülések tervezett rendjét, 

- a helyi tervezéssel szembeni kormányzati és uniós elvárásokat, 

- 2014-2020 kohéziós politika tematikus célkitűzéseit, 

- az operatív programok tervezett 
finanszírozását, 
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- a tervezés során figyelembe veendő dokumentumok listáját, azokhoz 
történő illeszkedési elvárásokat. 

 
Dr. Zombor Gábor polgármester 

Polgármester Úr hozzászólt a magas szintű szakmai prezentációhoz, hozzáfűzte, az 
integrált területi beruházások (ITB) még nincsenek letisztázva, a kormány jelentős 
mértékben (60%) a gazdaság fejlesztésére szeretné fordítani az uniós forrásokat. 
Természetesen más operatív programokon belül biztosított forrásokat is igénybe 
vehet majd a város. Várhatóan lesznek külön a megyei jogú városok fejlesztésére 
biztosított kiemelt források. Figyelni kell, hogy a helyi igényeknek leginkább 
megfelelő fejlesztési elképzeléseket tudja megfogalmazni a város, amely kellően 
komplex megoldásokat tud biztosítani a különböző városrészek problémáira. Nem 
lesz egyszerű olyan pályázatot beadni, ami minden szempontból, minden 
résztvevőnek megfelel, ezért közös együtt gondolkodásra lesz szükség az 
elkövetkező időben. 

 
Kanalas Imre 

Megszólította a regionális fejlesztési ügynökségnek a képviselőit, 

Tudnak-e mondani új információkat az operatív programok tervezése kapcsán? 
Kőrvonalazódik-e az új európai uniós eszközökhöz (ITB, CLLD) kapcsolódóan a 
fejlesztési lehetőségek köre, s különböző területi szinteken történő alkalmazásuk 
lehetősége? Tudnak-e javasolni olyan fejlesztési irányokat, amelyek biztosnak 
tűnnek, ami mentén egy megyei jogú város el tud indulni a tervezéssel, mire 
számíthatunk? 

 
Dr. Zombor Gábor 

A polgármester úr elnézést kér regionális fejlesztési ügynökség képviselőitől, s 
átveszi a szót. Tájékoztatja a résztvevőket arról, hogy szeptember elején lesz 
egyeztetés Cséfalvay államtitkár Úrral, melynek egyik témája kifejezetten a Megyei 
Jogú Városok ITB keretében megvalósítható fejlesztési lehetőségeiről szól majd. 
Éppen ezért polgármester úr azt javasolja, hogy a következő ülés viszonylag 
gyorsan kerüljön összehívásra, annak érdekében, hogy az államtitkár úrtól kapott 
új információkkal minél előbb el tudjon kezdeni dolgozni a munkacsoport. 
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Szemereyné Pataki Klaudia 

Fontosnak tartja, hogy a meglévő városi stratégiai dokumentumok (hatályos IVS, 
Gazdasági Program, stb.) kerüljenek fel a város honlapjára, továbbá szükségesnek 
tartja a meglévő tervezéssel és városfejlesztéssel összefüggő információk frissítését 
is. Kéri a tervezőt, hogy előadását tegye fel a város honlapjának ITS aloldalára 
(http://www.kecskemet.hu/its), amely jelentős segítséget tudna nyújtani a 
munkabizottságoknak is a felkészülésben. 

 
Dr. Zombor Gábor 

Az lenne a legfontosabb, hogy legyen meg az a néhány, a város számára fontos cél, 
amit mindenképpen meg fogunk valósítani és ezekhez próbáljunk programokat, 
projekteket és eljárási rendeket találni, így tudjuk legoptimálisabban felhasználni a 
potenciálisan rendelkezésre álló uniós forrásokat. 

 
Öveges László 

Lényegesnek tartja, hogy a résztvevők ismerjék meg a hatályban lévő Integrált 
Városfejlesztési Stratégiát, ha nem is a teljes dokumentumot, de annak kivonatát, 
illetve a stratégiai és akcióterületi munkarészeit. Hiszen a dokumentum több 
ágazattal és fejlesztési területtel foglalkozik, amely többek között kitér a gazdaság, 
a kultúra, a környezet állapotának koncepcionális kérdéseire. Fontos, hogy az egyes 
munkacsoportok rálássanak a többi ágazatra és tevékenységi területre is, így 
tudják egymás munkáját segíteni, megtalálni a közös kapcsolódási pontokat. Ennek 
nagy jelentősége lesz a városi, várostérségi ITB-k megfogalmazásában, az 
együttgondolkodás biztosíthatja a tervezett programok komplexitását, a fejlesztési 
elképzelések eszenciájának rögzítését. 

Kiemelte, hogy elsődleges hogy párhuzamot találjunk az elvek és a célok között. 

 
Kanalas Imre 

El kell gondolkodni, azon hogy a város akcióterületeire, ahová a fejlesztési 
beavatkozásokat tervezzük, milyen feladatokat és milyen funkciókat, hozzunk. 
Fogalmazzunk meg a jövőbeni fejlesztési irányokat, (pl. a főiskola számunkra 
milyen ötleteket, fejlesztési elképzeléseket tud biztosítani). Fontos hogy egy adott 
területen próbáljuk meg bevonni azokat az intézményeket, vállalkozásokat 
(Főiskola, Kórház, Közigazgatási 
intézmények, KÉSZ Holding, Mercedes), akik 
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erősíteni tudják a beruházások térségi hatását. Meg kell találnunk azokat az 
akcióterületi, vagy komplex ITB programokat, amelyek lehetőséget tudnak 
biztosítani minél sokoldalúbb partnerségi, befektetői kör bevonására, illetve minél 
nagyobb városi probléma orvoslására (pl. Királyok körútja hiányzó szakaszainak 
megépítése), vagy gazdasági, térségi hatás elérésére. 

 
Szemereyné Pataki Klaudia 

Az alpolgármester asszony javasolta minden résztvevő számára a hatályban lévő 
IVS átnézését, így további ötletekkel lehetne bővíteni az abban foglaltakat, mert 
csak így tudunk komplex, nagy hatású programokat megfogalmazni. Ezeket az 
előremutató, innovatív, komplex terveket várja el ugyanis a kormányzat a megyei 
jogú városoktól, ehhez azonban nyitottság és új gondolkodásmód szükségeltetik. 

 
Öveges László 

Azt várja, hogy a jól előkészített tervezési alapokat, terveket és stratégiai 
dokumentumokat (pl. IVS) mindenki nézze át, s gondolkodjon el hogyan, miként, 
milyen mértékben tud hozzá tenni ötleteket, javaslatokat a meglévő 
elgondolásokhoz. Nyilvánvalóan az említett szakanyagok áttekintését követően 
tudunk beszélni konkrétumokról, melyeket felhasználhatunk a további tervezési 
folyamat során. 

 
Kanalas Imre 

Rendkívül fontos megjegyezni, hogy a most készülő stratégiai dokumentumok 
egymásra épülnek, döntéseinknek meghatározó szerepe lesz nem csak egy 
akcióterület, vagy városrész, de az egész település életében. 

 
Öveges László 

Szükségesnek tartja a munkarend kialakítását. A tervező és a projekt menedzser 
párosa kell, hogy jól összehangolt munkával aktivizálja és információkkal lássa el a 
munkacsoport tagjait. Fontos a személyük, mert ők fogják feldolgozni a kapott 
információkat és szakanyagokat, feladatuk továbbá, hogy összegezzék és 
rendszerezzék a munkacsoportok ülésén elhangzottakat. Hiszen ezek birtokában 
tudják megfogalmazni Kecskemét elkövetkező 10 évének fejlesztési elképzeléseit. 
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Kanalas Imre 

Kérése, hogy a munkacsoport fogalmazza meg, hogy milyen segítséget vár el a 
várostól! Fogalmazza meg továbbá, hogy véleményük szerint milyen tervezési 
keretek között, milyen fejlesztési alapelvek mentén kellene kidolgozni a város 
stratégiai dokumentumait! A javaslatokat a munkacsoportok részéről egy 
megválasztott titkár összefoglalhatná. 

 
Öveges László 

Munkacsoportok tagjait ne terheljük, azzal, hogy titkárt válasszanak. Minél 
egyszerűbb és célratörőbb szervezeti rend és kommunikáció lenne kívánatos. 

 
Szemereyné Pataki Klaudia 

Kéri, hogy tűzze ki a munkacsoport a következő ülés időpontját! 

 
Kanalas Imre 

A tervező segítséget kért Dr. Ailer Piroska rektor asszonytól, hogy tájékoztassa 
majd a felsőoktatást érintő változtatásokról. A rektorasszony biztosította a tervezőt 
az együttműködéséről, s tájékoztatta a munkacsoport tagokat, hogy elkészült a 
Kecskeméti Főiskolának a stratégiai terve, ami jól használható lehet a további 
tervezés során. 

 
Szemereyné Pataki Klaudia 

Kérdése, a munkaügyi hivatalnak van-e elérhető szakmai dokumentuma, ami 
segítheti a tervezőmunkát, hiszen a foglalkoztatás bővítése, illetve a 
foglalkoztatáspolitika súlyponti kérdés lesz a következő tervezési ciklusban. 

 
Nagy Attila 

Nemzeti Munkaügyi hivatal ágazati szinten készít szakanyagokat, utána néz, hogy 
friss jelentések készültek-e. 
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Szemereyné Pataki Klaudia 

Alpolgármester asszony tájékoztatta a munkacsoport tagjait, hogy a 
gazdaságfejlesztéshez kapcsolódóan a három kecskeméti klaszternek már van 
akkreditációs anyaga, melyhez kapcsolódnak fejlesztési elképzelések. Ezekből el 
lehetne indulni, de természetesen várjuk a klaszterszervezetek új javaslatait is. 

Fontosnak tartja, hogy szólítsuk meg az Iparkamarát is, hogy ha van, olyan 
koncepcionális elképzelésük, vagy stratégiai anyaguk, akkor azokat küldjék el a 
tervezőknek. 

 
Kanalas Imre 

Javasolja, a kapcsolattartás elektronikus úton, mailben történjen. A munkacsoport 
tagok a rendelkezésükre álló dokumentumokat – ha van rá mód, akkor – egy héten 
belül küldjék el az előadás utolsó oldalán található e-mail címre 

 

Stratégiai és koordinációs munkacsoport következő ülésének időpontja:  

2013.szeptember 18. (szerda) 9h helyszíne: Kecskemét MJV Polgármesteri 
Hivatal (6000 Kossuth tér 1) 

Az emlékeztetőt minden résztvevő fontosnak tartotta, s kérték annak mielőbbi 
elkészítését! 

 
Az emlékeztetőt összeállította: Miklós Katalin (Advocata Kft. a 
projektmenedzsment képviseletében) 

 

Kecskemét, 2013. augusztus 22. 

 

 

 


